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A  szeptember 7-ei rendezvény a veterán jár-
művek felvonulásával kezdődött a Mátyás 
király út - Kavicsos-tó és Szabadidőpark 
- József Attila és Eötvös utca útvonalon. A 
menetet egy Chevrolet vezette fel, melyben 

dr. Fekete Zoltán polgármester és Taskó József, a 
Nemzeti Agrárgazdasági Kamara és a MAGOSZ me-
gyei elnöke üdvözölte az érdeklődőket. A felvonuláson 
láthattunk egyebek mellett veterán motorokat, tűzoltó 
autót, különböző katonai járműveket, gyönyörű 
személyautókat és traktorokat. Az egyik különlegessé-
get az AN-2-es repülőgépmotor beindítása jelentette. 
Ezután a Hajdu Ráfis János Mezőgazdasági Gépmúze-
um előtt Csirmaz István, a Mezőgazdasági Gépmúze-
umért Közhasznú Alapítvány kuratóriumi elnökének 
vezetésével mutatták be a járműveket.

MEGNYITÓ A program ünnepélyes megnyitóval 
folytatódott a gépmúzeumhoz tartozó Koós portán. A 
jelenlévőket elsőként Csirmaz István kuratóriumi elnök 
köszöntötte, majd Tállai András miniszterhelyettes, tér-
ségünk országgyűlési képviselője osztotta meg gondo-
latait. Kiemelte, a gépmúzeum nagy értéke a városnak, 
hazánknak és talán egész Közép-Európának is.

– Méltán lehetünk büszkék mi mezőkövesdiek, de méltán 
lehet büszke minden olyan érdeklődő, aki tiszteli a gépet, tiszteli 
a technikát és a múltat. Aki tiszteli a történelmünket és tudja, 
tisztában van azzal, hogy a hagyományokat, múltbéli értékeket 
elő kell venni, át kell örökíteni és az utódainknak át kell adni, 
hogy aztán ők tovább vigyék – hangsúlyozta Tállai András.

Hozzátette, fontos, hogy legyen felelősségünk 
az őseink, a szüleink, nagyszüleink felé, és a jövőt 
tekintve is, ugyanis a gépmúzeumnak 100 év múlva is 
élnie kell és azoknak is becsülniük kell majd, akik ma 
még meg sem születtek.

MEGBECSÜLÉS Ezt követően dr. Fekete Zoltán 
polgármester köszöntötte a vendégeket. Elmondta, 
megható volt látni, hogy ennyi régi, működőképes gép 
hirdeti az ember nagyságát. Kiemelte, a gépek közül 
némelyik már 100 éve szolgálja az embert.

– A 21. gépésztalálkozón azt is bizonyítják az itt 
jelenlévők, hogy van igény ilyen összejövetelre, 
van igény arra, hogy mi, magyarok megbecsüljük 
a múltunkat, megbecsüljük a jelenünket és bízunk 
a jövőben. Én biztos vagyok benne, hogy ennek a 
gépésztalálkozónak még nagyon hosszú jövője van – 
mondta a városvezető.

FELAJÁNLÁS Dr. Fekete Zoltán megköszönte a 
Gépmúzeumért Alapítványnak az önkormányzat-
nak tett felajánlását, mely szerint három telket 

kaptak ajándékba, így a múzeum teljes területe az 
önkormányzat tulajdonát képezi. Kiemelte, ennek 
köszönhetően újabb lehetőségek nyílnak meg a 
múzeum fejlesztésére. Hozzátette, az ajándékozási 
szerződés megkötése után egy új szín megépítésének 
munkálatai kezdődtek, amit Hajdu Ráfis János közelgő 
születésnapjára ajánlott fel.

KÖSZÖNTŐ Hajdu Ráfis János múzeumalapító szintén 
megosztotta gondolatait a rendezvényen.

– Ez már a 21. alkalom arra, hogy csodálkozhatunk a 
veterán gépgyűjtő barátaink által megmentett régi gé-
peken, melyek egyben nemzetünk kincsei és apáink, 
nagyapáink örökségének emlékét idézik fel. Kérem, 
hogy nézegessék őket, ismerkedjenek, barátkozzanak, 
bővítsék a baráti kapcsolataikat és tegyék emlékeze-
tessé a mai napot – mondta Hajdu Ráfis János.

Ezután Lipusz Csaba, a gépmúzeum új munkatársa 
mutatkozott be, aki életéről és szakmai előmeneteléről 
is beszélt.

ADOMÁNY A Matyó Agrártermelő Zrt. igazgatósága egy 
Hoffher traktort és mélyszántó ekét adományozott a 
Gépmúzeumért Alapítványon keresztül a múzeum részére. 
Albrecht Ottó, a vállalat tulajdonosa és Képes Vince Ferenc 
vezérigazgató nevében Csirmaz István kuratóriumi elnök adta 
át az adományozólevelet Hajdu Ráfis Jánosnak.

A megnyitót a Matyóföldi Alkotók és Művészetpár-
tolók Egyesületének verses, prózai, énekes, hang-
szeres és néptáncos műsora színesítette. A kulturális 
programban Nagy Csaba, Bartók-díjas tárogatómű-
vész is közreműködött. 

BEMUTATÓK Az ünnepélyes megnyitót követően 
egyebek mellett kézi cséplésbemutatót láthattak a 
jelenlévők és Mercedes Benz G-270 típusú katonai 
gépjárművet mutattak be, valamint Tóth Ernő kertész-
mérnök közreműködésével stabil és lokomobil típusú 
erőgépeket ismerhettek meg. 

ELŐADÁSOK, PROGRAMOK A program délután dr. Hencz 
Károly vezetésével szakmai előadásokkal folytatódott 
a Gazdaházban. A B-A-Z. Megyei Nemzeti Agrárgazda-
sági Kamara információs sátrában a megye aktuális 
agráréletéről kaphattak tájékoztatást az érdeklődők. A 
Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancs-
nokság sátrában lőfegyver-bemutatót tartottak. Ezen 
felül meg lehetett tekinteni az Észak-Magyarországi 
Hadtörténeti Egyesület gyűjteményét, valamint a 
magyar mérnököket bemutató időszaki kiállítást, de 
kovácsbemutatóval és interaktív foglalkozásokkal is 
várták a látogatókat.

Gépész-csodák
Veterán járművek felvonulása, gépbemutatók 
és szakmai előadások is szerepeltek a XXI. Országos 
Mezőgazdasági Gépésztalálkozó programjában. 

„Újabb lehető-
ségek nyílnak 
a gépmúzeum 
fejlesztésére” – 
hangsúlyozta 
dr. Fekete Zoltán

A Matyó 
Agrártermelő 
Zrt. felajánlásá-
val bővült 
a géppark

Tállai András miniszterhelyettes gratulált 
Hajdu Ráfis János múzeumalapítónak

A hagyományok-
nak megfelelően 
szeptember első 
szombatján a 
gépészet kapta 
a főszerepet 
városunkban

Bódi Krisztián
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Idén immár ötödik alkalommal rendezték meg Az Év Fürdője versenyt, 
amelyen három kategóriában lehetett szavazni mintegy 200 hazai létesít-
ményre. Az Év Fürdője kategóriában a Zsóry kb. 3870 szavazatot kapott és 
lépett eggyel előrébb. A fürdő a verseny első két évében ugyan nem került 
be a legjobb 10 közé, de azóta sikerült ezen javítani. – A tavalyi évhez 
képest megint tudtunk egy helyet javítani a legmagasabb kategóriában, 
9. helyett a 8. helyen végeztünk. Mivel ez a szavazás egyértelműen arról 
szól, hogy a vendégek mennyire elégedettek a fürdő szolgáltatásaival, 
ezért úgy gondolom, hogy mind az önkormányzat mint tulajdonos, mind 
pedig az üzemeltető büszke lehet arra, hogy ezt az eredményt elértük 
és ezúton is szeretném megköszönni kollégáimnak is, hogy áldozatos 
munkájukkal hozzájárultak ennek az eredménynek az eléréséhez és 
minden társzervezetnek, amely segített minket – mondta el Vámos Zoltán 
fürdővezető. 

VERSENY A termalfurdo.hu által szervezett szavazás június 1. és augusztus 
31. között zajlott, összesen 153 ezer voks érkezett be. A szavazók véleménye 
szerint a Zsóry a megye legjobb fürdője. – Nagyon fontos az is, hogy idén 
a megyében mi kaptuk a legtöbb szavazatot, tehát megelőztük Miskolc-
tapolcát és Bogácsot is és minden számottevő fürdőt, amely elindult a 
versenyben, de azt is tudni kell, hogy nem mindegyik fürdő ugyanabban a 
kategóriában indult. Nagyon éles a verseny, ez egyfajta fokmérőjévé vált 
a fürdők szolgáltatásának, hiszen a vendégek véleményén alapszik és a 
fürdők közvetlenül nem tudják befolyásolni a végeredményt. Ezért is fontos, 
hogy ezeket az eredményeket elemezzük – foglalta össze a fürdő vezetője. 

Idén 9 megyei fürdő vett részt a versenyen, szép eredményekkel zárva 
azt. A Helyiek Kedvenc Fürdője kategóriában a Miskolctapolcai Strand-
fürdő szerezte meg az első helyet, Az Év Regionális Fürdője kategóriában 
pedig 5. helyezést ért el a Bogácsi Gyógy- és Strandfürdő. Továbbá Az Év 
Fürdője verseny első helyezettje a Harkányi Gyógy- és Strandfürdő, míg 
Az Év Regionális Fürdője a makói Hagymatikum lett. 

Zsóry: 
a megye legjobb 

fürdője

Az eddigi legjobb ered-
ményét érte el idén mind 

megyei, mind országos 
szinten a Zsóry Gyógy- és 

Strandfürdő Az Év Fürdője 
szavazás története során. 

Egy helyet javítva 
a tavalyihoz képest idén 

a 8. helyen végzett a 
voksok alapján, továbbá 

megyénk legjobb fürdőjé-
nek találták a szavazók.

B. Krisztián
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VÁROSHÁZA

A Mezőkövesdi Járási Idősügyi Tanács és városunk önkor-
mányzatának közös rendezvényére a járás több településéről, 
Mezőkövesd, Tard és Tibolddaróc mellett Borsodivánkáról, 
Csincséről, Mezőnagymihályról, valamint Mezőkeresztesről és 
Mezőnyárádról érkeztek a nyugdíjas szervezetek tagjai. A résztve-
vők egész nap fürdőzhettek a Zsóryban, emellett megtekinthet-
ték Márió, a harmónikás több mint egyórás zenés előadását. A 
népszerű harmonikás és énekes műsorában felcsendült például 
az Áttáncolom az éjszakát, az Áruld el, a Fáj a szívem, valamint 
egy latin dalcsokor is.

– Szeretném, ha ennek a rendezvénynek hagyománya lenne 
és minél többször találkoznának egymással azok az emberek, 
akik egyébként aktívan vesznek részt a közéletben is, hiszen itt 
vannak és örömmel készülnek a találkozóra. Nagyon örülök 
neki, hogy ennyien eljöttek, több mint 300-an vannak itt, bízom 
benne, hogy a folytatás is ilyen lesz. A számos rendezvényen túl, 
ahogy tudunk, segítünk városunk idős lakosainak: az elmúlt öt 
évben például több mint 50 millió forint értékben biztosított 
az önkormányzat Zsóry-belépőt a nyugdíjasoknak, továbbá 
átvállalta a szemétszállítási díjat is  – emelte ki dr. Fekete Zoltán 
polgármester köszöntőjében.

Tállai András miniszterhelyettes, térségünk országgyűlési kép-
viselője beszédében az Idősügyi Tanács létrehozását idézte fel. 
Polgármesterként is fontosnak tartotta az idősek felkarolását és 
támogatását, mely hagyomány a mai napig folytatódott Mezőkö-
vesden. Mint mondta, a jövő feladata az időskorúak összetartásá-
nak és összefogásának járási szintre való kiterjesztése.

A mezőkövesdi Hegedüs István a Matyó Nagymama Klub 
Egyesület tagjaként vett részt a rendezvényen. Elmondta, hogy 
nagyon jól érezte magát az összejövetelen.

– Nagyon jó a találkozó, szépen meg van szervezve és 
rendezve, gyönyörű minden. Nagyon szeretem ezt a zenét, 
a tangóharmonikát és a citerát is imádom, nagyon tetszett 
Márió fellépése – mondta Hegedüs István.

A program ebéddel és a résztvevők kulturális műsorá-
val folytatódott, melyben többek között mezőkeresztesi, 
tibolddaróci, mezőnagy-mihályi és tardi előadók léptek fel. 
Városunkból a Matyó Nagymama Klub Egyesület, illetve 
a Köztisztviselők és Közalkalmazottak Nyugdíjas Klubja 
mellett a Katolikus Karitász mezőkövesdi csoportjának tagjai 
adtak elő műsort.

Járási Nyugdíjas 
Találkozó

Mintegy háromszázan vettek részt a Járási Nyugdíjas Találkozón 
a Zsóry Gyógy- és Strandfürdőben szeptember 11-én.

A mezőkövesdi vitorlázó 8 futamból hatot megnyert, így fölényesen végzett az első helyen, 
ezzel pályafutásának hetedik felnőtt magyar bajnoki címét gyűjtötte be. Mári az abszolút 
versenyben is első helyen végzett. A sportoló nagyszerű időszakot tudhat maga mögött, 
hiszen augusztusban a Japánban megrendezett Olimpiai Tesztversenyen bronzérmes lett, 
míg a szintén a távol-keleti országban tartott Világkupán a negyedik pozíciót szerezte meg. 
Mári októberben ismét Japánba, a jövő évi olimpia vitorlásversenyeinek helyszínére utazik, 
ahol egy edzőtábor mellett részt vesz majd az Olympic Week elnevezésű viadalon. Érdi Má-
ria felkészülését városunk önkormányzata évek óta támogatja, a tavalyi évben például egy 
mobil meteorológiai berendezés megvásárlásával segítették a sportolót, míg idén egyebek 
mellett erőfejlesztő gépeket vettek az önkormányzat kétmillió forintos támogatásából.

Aranyérmes lett Érdi Mária
Felnőtt magyar bajnoki címet szerzett Érdi Mária a Csopakon 

megrendezett Laser Radial Országos Bajnokságon.

A patakmedrek tisztán tartásával kapcsolatban az alábbi levelet 
írta dr. Fekete Zoltán polgármester 

az Észak-magyarországi Vízügyi Igazgatóság vezetőjének:

Bódi K. B. K.
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VÁROSHÁZA

A nyugati városrészt érintő projekt első 
egyeztetésére a Hattyú és a Sirály úti 
lakosokat várták. Az összejövetelen töb-
bek között dr. Fekete Zoltán polgármes-
ter adott tájékoztatást a beruházásról.

– Évek, sőt évtizedek óta várjuk azt, 
hogy Mezőkövesden a csapadékvíz- 
-elvezetéssel kapcsolatos munkákat 
elkezdhessük. Most, hála Istennek, 
egy pályázat útján sikerült erre forrást 
találni, így a nyugati városrészben 
elkezdjük a csapadékvízelvezető-rend-
szer kiépítését. 

Kiemelte, ez volt az első 
egyeztetés az érintett ingatlantulaj-
donosokkal, az önkormányzat feltett 
szándéka ugyanis, hogy teljes körű 
tájékoztatást adjon a beruházás-
ról, melyben figyelembe veszik a 
lakosok igényeit, javaslatait is.

– Ez egy nagyon nagy munka, 
körülbelül hatmilliárd forint értékű 
fejlesztés. Saját erőből terveztettük meg 
a rendszert, így tudunk apránként is 
előrehaladni az anyagi lehetőségekhez 
mérten. Egy-két utcát, városrészt meg 
tudunk csinálni és néhány év alatt a 
város teljes csapadékvízelvezető-rend-
szerét ki tudjuk építeni – hangsúlyozta 
dr. Fekete Zoltán.

Kiemelte a beruházás első üteme 
a Kánya-patak, Pacsirta és a Dohány 
utat egészen a Mindszenty útig 
terjedő szakaszát, gyakorlatilag a 
„madárutcákat” érinti. A városvezető 
hangsúlyozta, a pályázat nem fedezi a 
teljes költséget, így az önkormányzat 
mintegy 20 millió forint önerővel egé-
szíti ki a pályázati támogatást, melyből 
a Bagoly és a Veréb út csapadékví-
elvezetését fogják majd elvégezni. 
Az első ütem összköltsége közel 100 

millió forint lesz az önkormányzati 
önerővel együtt. Elmondta, a fejlesztés 
munkálatai a lakossági egyeztetése-
ket követően hamarosan megkez-
dődhetnek és a tervek szerint néhány 
hónapon belül be is fejeződnek. A 
beruházás kivitelezője a D-Gesztor Kft. 
lesz. Hozzátette, a csapadékvízelve-
zető-rendszer megépítését követően 
út- és járdarekonstrukciós munkálatok 
végrehajtására is lehetőség nyílhat.

TERVEK A város területét összesen 
hat részre osztották, több területen is 
elkészültek az engedélyes tervek.

– Elkészült a Mátyás király úttól 
északra lévő terület, valamint a Egri úttól 
a Szomolyai útig terjedő szakasz és a 
Vasútalja engedélyes terve is. Az építkezés 
üteme a költségektől függ természetesen, 
lehet, hogy nem egész városrészeket, 
hanem néhány utcát fogunk egyszerre 
megcsinálni. Az biztos, hogy minden 
évben fejlesztünk majd valamit, mert a 
csapadékvízelvezető-rendszert meg kell 
építeni – emelte ki dr. Fekete Zoltán.

MEGBESZÉLÉS Újabb lakossági 
egyeztetést tartottak a csapadék-
vízelvezető-rendszer első ütemének 
kiépítésével kapcsolatban, szeptember 
12-én a Dohány és a Gém utca lakosai 
ismerhették meg a nyugati városrészt 
érintő projekt részleteit. Az esemé-
nyen többek között dr. Fekete Zoltán 
polgármester és Vigh Henrik, a Város-
fejlesztési és Városüzemeltetési Iroda 
vezetője tájékoztatta az érintetteket.

Az első ütem fejlesztése a Tiszado-
rogma település és Mezőkövesd I. ütem 
belterületi vízrendezése című projekt 
keretében valósul meg.

„Polgármesterként szívügyem a vá-
ros értékeinek védelme, így az elmúlt 
9 évben is már többször kerestük a 
szobor maradványait. Hálás szívvel 
mondok köszönetet a D-Gesztor 
Kft. vezetőjének, Dányi Gábor úrnak 
és munkatársainak, akik munkájuk 
során megtalálták a szobor darabjait. 
Évtizedekig őrizte anyaföldünk a 
kövesdieknek oly fontos szobrot, 
megható és felemelő érzés, hogy 
ezt a hagyatékot visszakaptuk, és 
újra városunk ékességévé válhat” – 
hangsúlyozta dr. Fekete Zoltán.

Lakossági egyez-
tetést tartottak 
a csapadékvízel-
vezető-rendszer 
első ütemének 

kiépítésével 
kapcsolatban 

szeptember 10-én 
Mezőkövesden.

Hamarosan kezdődik 
a beruházás

Megtalálták a nyár végén városunk egyik különleges köztéri 
kincsét, a Szent Imre szobrot, amely 1978 óta várta összetörve és 

elásva a kemping területén, hogy újra a felszínre kerülhessen. 

40 év után előkerült 
a Szent Imre szobor 

B. K.

Dr. Fekete Zoltán polgármester a mezőkövesdi vasútállomás 
karbantartásával kapcsolatban levélben 

kereste meg az illetésekeseket, melyre az alábbi válasz érkezett:
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– Öt évvel ezelőtt hogyan 
kezdte, illetve folytatta 
polgármesteri munkáját?
– Lendületben a város – öt 
évvel ezelőtt ez volt a jelmon-
datunk és azóta bizonyítottuk: 
a lendület nem hagyott alább, 
sőt egyre fokozódott. Vállaltuk, 
hogy folytatjuk Mezőkövesd 
fejlesztését, minden lehetősé-
get megragadva, hogy azokat 
a pályázatokat, amelyekkel a 
város előre tud lépni, eredmé-
nyesen megvalósítjuk. Sikerült 
az elképzeléseinket valóra vál-
tani, sőt még túl is teljesítettük 
azokat. Megépítettük a Városi 
Tanuszodát, a Zsóryban egy 
fedett élményfürdőt építettünk 
és csúszdapark is felépülhetett. 
Vállaltuk, hogy a kedvezményes 
fürdőbelépőt kiterjesztjük a me-
zőkövesdiekre, megduplázzuk, 
ez sikerült, több mint 53 millió 
forint értékben támogattuk a 
mezőkövesdieket. A Mezőkö-
vesden tanuló diákok számára 
bevezettük a 10 ezer forintos 
tanszertámogatást, ez az öt év 
alatt 53-54 millió forintos támo-
gatást jelentett. Vállaltuk, hogy 
megragadjuk azokat a pályázati 
lehetőségeket, amelyek a mun-
kahelyteremtést segítik elő, ez 
is sikerült, hiszen most mintegy 
2 milliárd forintos fejlesztést va-
lósítunk meg, amely az új ipari 
területek kialakítását és azok inf-
rastruktúrával történő ellátását 
tartalmazza. Vannak olyan pro-
jektjeink, amelyekről eddig csak 
álmodhattunk, ilyen a Hadas 
városrész teljes rekonstrukciója, 
amelynél éppen most fejeződik 
be a közbeszerzési eljárás, vagy 
a Zöld város projekt keretében 
a volt kistemplom átalakítása, a 
Kőkép területén egy skate-park, 
az Egri úti lakótelepen pedig egy 
közösségi kert kialakítása. Továb-

bá a „madárutcákban” elindí-
tottuk a csapadékvíz-elvezetési 
rendszer kiépítését, napokon 
belül elkezdődik a munka, saját 
erőből a város egész területére 
megterveztettük a rendszert, 
így ezentúl folyamatosan 
zajlanak majd a munkálatok. 
A legnagyobb munka a Zsóry 
liget megépítése, amelyről öt 
évvel ezelőtt nem gondoltuk, 
hogy megvalósulhat. Vannak 
persze kisebb-nagyobb munkák 
is, amelyek a mezőkövesdiek 
számára jelentősebb beruházá-
sok, például a József Attila úti új 
orvosi rendelő felépítése, vagy a 
Városi Rendelőintézet mintegy 
700 millió forintos felújítása. 
Jelenleg pedig a kivitelező kivá-
lasztása zajlik a rendelőintézet 
udvarán található háziorvosi 
rendelők felújítására is.

– Milyen hatásai lehetnek, 
illetve mit várhat a lakosság 
attól, hogy az ipari terüle-
tek fejlesztése megvalósul?
– Szeretnénk, hogy minél 
előbb elkészüljön a beruházás, 
hogy új üzemek, vállalkozá-
sok, befektetők települhes-
senek ezekre a területekre. A 
fejlesztéssel új munkahelyek is 
létesülnek nem csak Mezőkö-
vesd, hanem az egész térség 
számára. Városvezetőként 
külön öröm számomra, hogy 
a helyi adóbevételek is növe-
kedni fognak ezáltal és előbb-
utóbb eljutunk oda, hogy a 
saját bevételünkből tudjuk 
majd üzemeltetni a várost.

– Milyen változásokról lehet 
beszélni a cégek esetében?
– Magyar tulajdonú cégeknél 
történtek jelentős fejleszté-
sek, ilyen például az Almási 
Kft., amely egy teljesen új 

telephelyre költözött, vagy a 
Kovács Kft., amely jelenleg is 
fejleszt, a beruházás átadása 
október elején várható, azt 
gondolom, csúcstechnológia 
érkezik ezáltal a városba. A 
Kiss & Társa Kft. új telephelyre 
költözött, de persze a külföldi 
tulajdonú cégek is fejleszte-
nek, mint a Modine Hungária 
Kft., a LEAX Hungary Zrt. 

– A mezőkövesdi utak is meg-
újultak az elmúlt öt évben, 
valamint egy komoly változás 
várható a helyi közlekedés-
ben. Mit lehet erről tudni?
– Az elmúlt öt évben 11 km-
nyi utat újítottunk fel teljes 
egészében, ez majdnem 900 
millió forintos beruházás volt, 
csak a nagyobbakat említem: 
a Mátyás király, a Széchenyi, a 
Lövői út, a Szomolyai út felújí-
tása is megvalósult. Továbbá 
az Andornaktálya-Mezőkövesd 
összekötőút megyehatárig 
tartó szakasza, illetve belterüle-
ti utak is megújultak, például a 
Júlia út. Ezzel a munkával nem 
szeretnénk leállni, jelenleg is 
zajlanak útfelújítások a fürdő 
területén, illetve a városban is, 
valamint a járdarekonstrukciók 
is folytatódnak. Ahol elkezdjük 
kiépíteni a csapadékvízelvezető-
rendszert, ott természetesen a 
járdákat és az utakat is ennek 
megfelelően rendbe tesszük.

– A Mezőkövesd-Bükkzsérc 
kerékpárút megépítéséhez 
tartozik a buszállomás áthe-
lyezése a vasútállomás mellé, 
illetve a körforgalom kiépíté-
se is. Ezek mikorra várhatóak 
és milyen változást hoznak a 
mezőkövesdiek életében?
– A projekten belül elsőként a 
Mátyás király út-Széchenyi utca 

kereszteződésének körforgalmi 
csomópont építése valósul 
meg. Jelenleg a közművek 
kiváltása történik, ha a körforgal-
mi csomópont elkészül, utána 
kezdődhet el a buszállomás 
áthelyezése a MÁV pályaudvar 
mellé, ahol egy intermodális 
központot alakítunk ki, ehhez 
már elkészültek a tervek. A fej-
lesztés konzorciumban valósul 
meg az Észak-magyarországi 
Közlekedési Központ Zrt.-vel, 
a munkák megkezdését a Do-
hány út kiszélesítése is megelőzi. 
A pályázat keretében építjük 
ki a kerékpárutat – amely 
kapcsolódni fog az Eger-Miskolc 
kerékpárúthoz –, jelenleg közbe-
szerzési eljárás folyik a kivitelező 
kiválasztására. Hozzáteszem, a 
buszállomás áthelyezése nem 
azt jelenti, hogy a buszok nem 
fognak megállni a belvárosban, 
buszöblöket alakítottunk ki, 
ahol az utasok majd le-, illetve 
felszállhatnak a járművekre.

– Az elmúlt időszakban 
milyen események ha-
tározták meg városunk 
kulturális életét?
– Az elmúlt öt évben 96 
zenei koncert és 69 színházi 
előadás volt, azt gondolom, 
egy olyan kisvárosban, mint 
Mezőkövesd, ez egy óriási 
szám, amelybe még nem 
számoltuk bele a kiállítá-
sokat, különböző kulturális 
programokat. Erre nem csak 
az önkormányzat, hanem 
azok a civil közösségek is 
büszkék lehetnek, amelyek 
Mezőkövesden működnek 
és a jövőben is ez a cél, 
hogy minél jobb és színe-
sebb programokat tudjunk 
kínálni. A rendezvények fő 
helyszíne a Kavicsos-tó és 

Folyamatos fejlődésben a város 
–beszélgetés dr. Fekete Zoltán polgármesterrel

A ciklus vége felé közeledve az elmúlt öt év munkáját értékelte városunk vezetője, akivel 
az elért eredményekről, fejlesztésekről, illetve jövőbeni tervekről is beszélgettünk.
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Szabadidőpark, amely ezért 
is épült, de új helyszíneket 
kell majd keresnünk, hiszen 
előbb-utóbb megnőnek a fák 
és igazi parkká alakul, ahol 
már nagyszabású rendezvé-
nyeket nem tudunk rendezni. 
Természetesen lesznek új 
helyszínek, a Hadas rekonst-
rukciója kapcsán pedig olyan 
tereket is kialakítunk, ahol 
a folklór méltóképpen tud 
megjelenni.

– A volt kistemplomban 
pedig rendezvény- és 
konferencia központ jön 
létre.
– A nyertes pályázatunk 
keretében megőrizzük és 
felújítjuk az épületet, az ott 
található Takács István freskó-
kat pedig restaurálni tudjuk. 
A központ hangversenyek, 
író-olvasó találkozók, időszaki 
kiállítások részére szolgál 
majd helyszínként. A terület 
rendezése is megtörténik, így 
a körforgalmi csomóponttal 
együtt elmondhatjuk, hogy a 
Kavicsos-tó és Szabadidőpark 
területe teljesen elkészül.

– A folyamatban lévő pályá-
zatokon és beruházásokon 
kívül mi az, ami még előt-
tünk áll, Ön hogyan látja, 
mit lehetne még, illetve mit 
kell megvalósítani?
– Sok munka zajlik, illetve 
olyan munkák előtt állunk, 
melyeknek a tervezése 
megtörtént, vagy most van 
folyamatban. Például meg-
terveztettük és elkészültek a 
tervek a Pacsirta úti területre, 
az új Idősek Otthonára, amely 
egy 120 férőhelyes, korsze-
rű épület lesz. Keressük a 
lehetőséget a megvalósításra 
és bízunk benne, hogy egy-
két éven belül ez el is készül. 
Továbbá tervezés alatt van az 
új Zene- és Művészeti Iskola 
felépítése is. Elbírálás alatt 
van egy pályázatunk egy új 
bölcsőde építésére az Egri 
úti lakótelepen, szeretnénk 
új lakóterületeket is feltárni 
és kialakítani, bízunk benne, 

hogy a Magyar Kormány 
családtámogatási rendszere 
Mezőkövesden is pozitívan 
fogja befolyásolni a gyerme-
kek születésének számát. Az 
ipari területek fejlesztésének 
harmadik ütemére már 
szintén beadtuk a pályázatot, 
továbbá szeretnénk valameny-
nyi játszóterünket felújítani 
és biztonságosabbá tenni, 
kamerarendszerrel ellátni. 
Közösségi tereket szeretnénk 
kialakítani, mert azt gondo-
lom, hogy a városközpont és 
a Kavicsos-tó és Szabadidő-
park rendben van, most már 
lehet tovább terjeszkedni. 
A Zsóry Liget projekthez 
tartozik egy fedett teniszcsar-
nok építése is a fürdő terü-
letén, valamint szeretnénk 
a járdarekonstrukciót foly-
tatni a csapadékvíz-elvezető 
rendszerrel párhuzamosan, 
illetve van egy vállalásunk is: 
a következő öt évben 1000 
db fát fogunk elültetni és 
gondozni Mezőkövesden. To-
vábbá volt egy álmom, amely 
most már realizálódni látszik. 
A Matyó Kertbarát Egyesület 
ötletét tovább fejlesztve egy 
mezőkövesdi művész házas-
pár elkészítette a Születések 
Csarnoka nevű, mondhatom 
nyugodtan, hogy műalko-
tást, amely a Kavicsos-tó és 
Szabadidőparkban kapna 
helyet. Itt minden Mezőköves-
den született gyermek neve 
és születési dátuma kerülne 
elhelyezésre egy rézplaketten. 
Azt gondolom, ez a város-
hoz való kötődést fejezi ki és 
azért ezt a nevet kapta, mert 
bízunk benne, hogy jó nagyot 
kell majd építeni.

– Mezőkövesdet egy nyu-
godt, európai kisvárosként 
szokták nevezni. Minek kö-
szönhető ez a jellemzés?
– Még annak ellenére is azt 
mondom, hogy Mezőkövesd 
egy nyugodt, európai kisváros, 
hogy vannak olyanok, akik 
Mezőkövesdet, a saját váro-
sukat próbálják élhetetlenként 
feltüntetni. Ezt kimondottan 

csak politikai haszonszerzés-
nek és indulatkeltésnek vélem. 
Én tudom azt, hogy itt dolgos, 
kétkezi emberek élnek, akik 
bizonyították az elmúlt több 
100 év alatt, hogy kötődnek 
szülőföldjükhöz és képesek ösz-
szefogni, ha értelmes terveket 
látnak. Az elért eredményeket 
nem magunknak köszönhet-
jük, a terveinket nem tudnánk 
anélkül megvalósítani, ha a 
16.500 mezőkövesdi nagy 
része nem állna mögöttünk. 
Azt szeretnénk, hogy utódaink 
is ugyanúgy szeressék a várost, 
ahogy mi, és bízom benne, 
hogy a mezőkövesdiek nagy 
része ezt így érzi. Büszkék 
lehetünk arra, hogy itt élünk, 
büszkék lehetünk a sportsi-
kereinkre, arra, hogy a város 
egyre tisztább, rendezettebb, 
több mint 50 ezer virágot 
tudtunk elültetni évente, olyan 
dolgokat tudunk megvalósí-
tani, amiről még álmodni sem 
mertünk 20-30 évvel ezelőtt.

– Ön hogyan látja, mi 
segített, illetve vezetett 
el odáig, hogy a város 
eljusson erre a szintre és 
mi kell ahhoz, hogy tovább 
folytatódjon ez a fejlődés?
– A fejlődéshez az kell, hogy 
az aktuális városvezetésnek 
határozott elképzelése legyen 
a jelenről, a jövőről, hogy 
mit szeretne elérni, tervek 
kellenek hozzá, még akkor is, 
ha a készítés idején még nem 
tudja, miből fogja azokat 
megvalósítani. Erre jó példa 
a Városi Tanuszoda, amely-
nek tervezésénél még nem 
tudtuk, miből fogjuk felépíte-
ni, de fél éven belül adódott 
lehetőség a megvalósításra. 
Ugyanez a helyzet most az 
Idősek Otthonával és a Zene- 
és Művészeti Iskolával is, biz-
tos vagyok benne, hogy meg 
tudjuk ezeket is valósítani. 
Hosszú évek óta Fidesz-KDNP 
többségű Országgyűlésünk, 
kormányunk és országgyű-
lési képviselőnk van, illetve 
képviselő-testületünk Mező-
kövesden. Azt gondolom, 

hogy mindaz, amit elértünk, 
közös munka eredménye. A 
Kormány írja ki a pályázati 
lehetőségeket és hoz döntést, 
az Országgyűlés biztosítja 
ehhez a törvényi feltétele-
ket, azt gondolom, ez így 
kerek. Tehát aki, főleg most 
a választások közepette, az 
önkormányzat és a jelenlegi 
Kormány ellen van, az semmi 
mást nem akar, mint csatatér-
ré változtatni a várost ostoba 
politikai érdekek miatt. Azt 
gondolom, ez elvetetendő és 
elítélendő. Mezőkövesd azért 
tud így fejlődni, mert itt nyu-
galom van, nincsenek politikai 
csatározások, mondhatom, 
hogy most már évtizedek óta, 
egy akarat van, az önkor-
mányzat egysége, országgyű-
lési képviselőnk és a Magyar 
Kormány segítségével fejlődik 
a város, ahová az évek alatt 
számtalan államtitkár és mi-
niszter látogatott el és fejezte 
ki elismerését. A fejlesztések 
nem hullottak az ölünkbe, 
tenni kellett érte és ez csak 
úgy megy, ha tudjuk, mit 
szeretnénk. Jelenleg minden 
lehetőség megvan arra, hogy 
a további fejlődés biztosítva 
legyen. Öt évvel ezelőtt azt 
mondtunk, lendületben a vá-
ros, most azt mondom, marad-
jon is lendületben, menni kell 
tovább a kitaposott úton. Azért 
dolgozunk, hogy utódaink is 
otthonuknak tekintsék Mező-
kövesdet és a jelenlegi külső 
körülmények erre minden 
lehetőséget megadnak. A 
Kormánynál kezdeményez-
zük a modern városok és 
modern faluk programok 
mellett a modern kisváros-
ok program elindítását is, 
hogy a kisvárosokban élők 
is érezzék azt a gazdasági 
és jóléti növekedést, ami 
ma Magyarországra jellem-
ző. Azt gondolom, ha ez 
sikerül, annak nagyon fo-
gunk örülni. Nagyszüleimtől 
tanulva sosem mondhatjuk 
azt, hogy el vagyunk végez-
ve. De jó úton járunk afelé.

Dori Anett
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Az intézmény igazgatója 
2005-től Gál János volt, 
aki 2019. július elsejével a 
Mezőkövesdi Tankerületi 
Központ megbízott igaz-
gatója. Gáspár Erzsébet őt 
váltotta a poszton, 2019. 
július elsejével egy évre ne-
vezték ki megbízott intéz-
ményvezetőnek. – Igazgató 
Úr koncepciója alapján sze-
retném tovább vezetni az 
iskolát. Megtanultam tőle 
rendszerben gondolkozni 
és ezt mindenképpen sze-
retném tovább vinni. Eddig 
helyettesként dolgoztam 16 
évig, a tagiskolák koordi-
nálása volt a fő feladatom. 
Most vezetőként a hangsúly 
a tervezésre, szervezésre 
és irányításra tevődik át. A 
rövid- és középtávú dönté-
sek meghozatala, egyebek 
mellett az éves munkaterv 
meghatározása, feladatok, 
felelősök kijelölése. Fő 
célkitűzésünk a 2018-ban 
megkezdett pályázatok foly-
tatása, amelyek még idén, 
illetve 2020-ban fognak 
lezárulni. 10 projektünk 
fut párhuzamosan, ezek 
között van például digitális, 
pályaorientációs pályázat. 
Utóbbi keretében tavaly a 
gyerekeknek lehetőségük 
volt részt venni szakmai 
napokon, illetve több üzem 
és gyárlátogatáson is. A 
Szülő-suli pályázatunk 
keretében pedig a szülők-
nek nyújtottunk segítsé-
get, hogyan is bánjanak 
gyermekeikkel. Ezekre a 
beszélgetésekre előadókat 
hívtunk meg, például gyer-
mekorvost vagy pénzügyi 
szakembert. Azt gondolom, 
ez is egy nagyon jó prog-

ram. További fejlesztési cél 
a KRÉTA rendszer teljes 
körű használata. Azonban 
mégis intézményünk fő 
profilja a gyermekközpontú 
tehetséggondozás, illetve 
a különleges bánásmódot 
igénylő tanulók felzárkóz-
tatása. Pályázataink erre 
remek lehetőséget adnak – 
mondta el az új vezető.

ÉVKEZDÉS A Mezőkövesdi 
Általános Iskolában – a 
cserépfalui és a bükkzsérci 
tagiskolákkal együtt – ösz-
szesen 860 diákkal indult a 
tanév, amely 40 fővel több, 
mint a tavalyi létszám. A 
Bárdos Lajos Tagiskolában 
300, a Mező Ferenc Tagis-
kolában 205, míg a Szent 
Imre Tagiskolában 255 ta-
nuló ült be az iskolapadok-
ba. Mindhárom iskolában 
2-2 elsős osztállyal indult 
a tanév, a Bárdosba 55, a 
Mezőbe 29, a Szent Imrébe 
25 tanuló iratkozott be. Az 
iskolákban összesen 89 
pedagógus tanít. Közülük a 
Bárdosban 30, a Mezőben 
20, míg a Szent Imrében 
28 fő. A vidéki tagiskolák-
ban az Ódorvárban 5 fő és 
Hórvölgyében 6 fő a létszá-
munk. Új kollégák a Bár-
dosban: Árva-Fritz Réka 
matematika szakos tanárnő 
és gyakornokként Várszegi 
Nikolett érkezett, aki test-
nevelést, történelmet, hon- 
és népismeretet tanít. A 
Szent Imre Tagiskola tan-
testületébe Nyeste Andrea 
magyar-történelem szakos 
tanárnő, valamint Lovászné 
Gyenes Piroska és Mizser 
Zoltánné tanítónők lettek 
átvéve Szomolyáról. A 

Mező Ferenc Tagiskolába 
pedig Éles Katalin tanítónő 
érkezett gyakornokként. Az 
Ódorvár Tagiskolába Ko-
vács Árpádné angol szakos 
és a Hórvölgye Tagiskolába 
Gáspár István gyakornok, 
tanító bácsi érkezett. Gás-
pár Erzsébet helyettesének 
Kiss Tamást jelölte ki. 

Az új vezető elmondta, 
ebben a tanévben is minden 
tagiskolában lehetőségük van 
a diákoknak a sportolásra, 
de járhatnak különböző 
szakkörökre is. Az előző 
tanév májusáig felmérték az 
igényeket, amelyek alapján 
megszervezték a gyerekek 
körében népszerű, külön-
böző fantázianévvel ellátott 
szakköröket, mint például 
digi-logi, észpörgető, fürge 
ujjak, rejtvényfejtő vagy 
a könyvmoly szakkör. A 
nyáron lezajlottak a kötelező 
tisztasági festések, nagyobb 
felújítás nem volt. Változás 
az iskola életében, hogy az 
Alapfokú Művészeti Iskola 
szeptember 1-jétől önálló 
intézményként működik 
tovább. A kiválás miatt 
módosítani kellett az alapdo-
kumentumokat, az SZMSZ-t, 
a Pedagógiai Programot és a 
Házirendet is. – A jó kapcso-
latot továbbra is fenntartjuk 
az iskolával, hiszen nagyon 
fontos a művészetoktatás. 
Együttműködési megállapo-
dást kötöttünk az iskolával, 
ez azt jelenti, hogy mind a 
Bárdos, mind a Mező, mind 
a Szent Imre Tagiskolába 
ki fognak járni szolfézst 
oktatni, illetve hangszeres 
és képzőművészeti oktatásra 
továbbra is lehetőségünk 
van – összegezte a vezető.

TERVEK Tavaly három téma-
hét is zajlott az intézmény-
ben, amelyek népszerűek 
voltak a gyerekek körében, 
ezeket ebben a tanévben is 
megvalósítják. Továbbá a 
kompetenciamérés eredmé-
nyeinek javítása is az egyik 
célkitűzésük, valamint jövőre 
bevezetésre kerül a Komplex 
Alapprogram (KAP) is. – A 
Komplex Alapprogram egy 
nevelési-oktatási program, 
melynek legfőbb célkitű-
zése a végzettség nélküli 
iskolaelhagyás mérsék-
lése. Középpontjában az 
élményalapú oktatás áll. 
A Komplex Alapprogram 
egységes rendszerbe foglalja 
a differenciált fejlesztést 
támogató módszereket, 
valamint különös hangsúlyt 
fordít a tanulók alapvető 
képességeinek fejlesztésére 
az alprogramok segítségével. 
A székhelyiskola minden 
pedagógusa elvégezte a KIP, 
DFHT képzéseket. A külön-
böző alprogrami képzések 
egy része augusztusban 
megtörtént, és még szept-
emberben is folytatódik. 
Ebben a tanévben még csak 
kipróbáljuk, a következő 
tanévtől pedig bevezetjük ezt 
az új módszert. A program 
sikerességét abban látom, 
hogy nagyon jól képzett, lel-
kes kollégáim vannak, akikre 
mindig, mindenben számít-
hatok – mondta el Gáspár 
Erzsébet.

Új vezetővel indult a tanév
Fő célkitűzésként határozta meg a megkezdett pályázatok folytatását és 
a KRÉTA rendszer teljes körű használatát a Mezőkövesdi Általános Iskola 
megbízott intézményvezetője: Gáspár Erzsébet. Az intézményben az idei 

tanévet összesen 860 fővel kezdték meg.

Gáspár Erzsébet

Dori Anett
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A találkozó nyitó eseményén Juhász 
Jánosné tagintézmény-vezető köszöntöt-
te a delegáció tagjait, a két középiskola 
meghatározó szerepét kiemelve a test-
vérvárosi kapcsolat ápolásában, továbbá 
Gattyán Éva, a német nyelvi munkakö-
zösség vezetője is üdvözölte a vendégeket 
a mezőkövesdi gimnáziumban szeptem-
ber 10-én. Burkhard Durner, a program 
szervezője a német és a magyar diákok 
közös munkájának, illetve a két város 
közötti kapcsolat fenntartásának jelentő-
ségét hangsúlyozta. – Nagyon fontosnak 
tartjuk a két város közötti kapcsolat el-
mélyítését, nekünk ezeket a találkozókat, 
barátságokat továbbra is ápolnunk kell. 
Sokszor a partnerek sokkal szívélyeseb-
bek, mint mi, németek, ez ránk kevésbé 
jellemző, nekünk ezért is nagyon fontos 
az, hogy egymástól is tanuljunk az ilyen 
találkozókon. A cserediák-program 
mindig is fontos volt számunkra, tekin-
télyes múltra nyúlik vissza, ezúttal olyan 
tanulók is eljöttek, akik először járnak 
Mezőkövesden, ez nekik is nagy élmény, 
illetve tapasztalatot is szereznek az 
ittlétük ideje alatt – mondta el Burkhard 
Durner, a program szervezője, testnevelő 
tanár. A program keretében továbbá az 
iskola tanulói adtak zenés műsort, vala-
mint Mezőkövesdről szóló prezentációt 
és kisfilmet is láthattunk-hallhattunk, 
illetve a német diákok különböző tanórá-
kat is meglátogathattak. 

TALÁLKOZÓ Idén már ötödik alka-
lommal szervezték meg a találkozót, 
amelynek keretében a gimiben tartott 
programokon túl idén újdonságként 
nem Egerbe, hanem Miskolcra látogat-
tak el, valamint egy budapesti kirán-
duláson is részt vettek a diákok. – A 
testvérvárosi kapcsolat elmélyítésében 
nagy szerepet játszik a mezőkövesdi 
gimnázium, valamint a bad salzungeni 
Dr. Sulzberger Gymnasium. A hét 

folyamán a német gyerekek megnéz-
hetik városunk nevezetességeit, illetve 
a környék látnivalóit, ezenkívül pedig 
mindig van egy projekttémánk, a 2017-ei 
találkozóhoz hasonlóan idén is Oskar 
Schindler és Carl Lutz életével foglal-
kozunk – összegezte Krajnyákné Barna 
Anikó, német-spanyol szakos tanár, aki 
elmondta, a találkozón résztvevő 20 
magyar diák jövő júliusban utazik majd 
Bad Salzungenbe, ahol a 11. Nemzetközi 
Ifjúsági Találkozón is jelen lesznek. 

KIÁLLÍTÁS A találkozó keretében szep-
tember 11-én Oskar Schindler és Carl 
Lutz életét feldolgozó kiállítás is nyílt, 
amelynek anyagát a bad salzungeni 
delegáció hozta el városunkba. A 10 
tablót a német és a magyar diákok 
közösen készítették el. 

– Nagyon örülök annak, hogy ezt a 
kiállítást elhozhattuk Mezőkövesdre, 
fontos, hogy a fiatalok megismerjék 
a történelem ezen szakaszát. Oskar 
Schindler-ről és Carl Lutzról szól a 
kiállítás, láthatunk például Schindler lis-
tájáról kivonatot pár névvel – az eredeti 
lista 1200 nevet tartalmazott –, levelezést 
egy tervezett film elkészítésével kapcso-
latban, valamint méltatásokat. Amíg 
Oscar Schindlerről filmek és könyvek 
szólnak, addig Carl Lutzra sokkal 
kevesebb figyelem irányult, holott 
mintegy 63 ezer zsidó életét mentette 
meg a holokauszt idején kivándorlás-
hoz megfelelő védlevelek kiállításával. 
A kiállítást Erika Rosenberg argentin 
írónőnek köszönhetjük, aki ha nem ír 
könyvet Carl Lutzról, erről a csendes 
hősről, sokan nem is ismernék a törté-
netét. A tárlat egyik része az ő életével 
foglalkozik, a tablókon különböző 
köszönőlevelek sorát is láthatjuk – 
foglalta össze Burkhard Durner. A tab-
ló-kiállítás a gimnázium német nyelvi 
termében kapott állandó helyet.

Delegáció Bad Salzungenből
Bad Salzungen testvérvárosunk-
ból 21 diák és két tanár érkezett 
városunkba, a delegáció tagjai 

szeptember 9-től 14-ig maradtak 
Mezőkövesden. A találkozó 

keretében egy közös kiállítást is 
készítettek, valamint megtekin-
tették a város nevezetességeit. 

2019. augusztus-28 án iskolánk tantestülete részt vett 
az Egri Főegyházmegye fenntartásában működő köz-
nevelési intézményeinek tanévnyitó Veni Sanctéján.

Köszöntőt mondott Ft. Juhász Ferenc, az Egri Főegy-
házmegyei Katolikus Iskolák Főhatóságának elnöke.

A tanévnyitó Veni Sancte szentmisét Ft. és Exc. Dr. 
Erdő Péter bíboros, prímás, esztergom- budapesti érsek 
celebrálta. Ezt követően előadást hallgattunk meg „A 
katolikus iskolák pedagógusainak szerepe ma” címmel. 
Ft. Exc. Dr. Erdő Péter a katolikus életszemlélet tovább-
adására, a szentmisék látogatására és a hit erősítésére 
biztatta a pedagógusokat. Majd Ft. Dr. Papp Miklós görög 
katolikus lelkész,a Sapientia Szerzetesi Hittudományi 
Főiskola docensének előadása következett, melyben az 
elfogadó és a sürgető, kemény szeretet gyakorlására biz-
tatta a jelenlévőket. Fontosnak tartja, hogy ereszkedjünk 
le a diákokhoz és emeljük fel őket egy nívósabb erkölcsi 
és intellektuális szintre.

Az előadó az örök értékek – a család, a becsület, 
a kultúra – melletti kiállásra bátorított mindenkit.

Végül Molnár-Gál Béla diakónus, a kazincbar-
cikai Don Bosco Általános Iskola, Szakközépiskola, 
Szakgimnázium és Kollégium igazgatójának magával 
ragadó előadását hallgattuk meg „Hátrányos helyzetű 
tanulók és szülő az iskolában” címmel. Mondandójának 
középpontjában az iskolájukban jól bevált módszerek 
álltak, amelyeket alkalmazva hatékonyan tudják a 
hátrányos helyzetű tanulókat segíteni tanulmányaiban, 
problémáik megoldásában.

Hit,humor, hatékonyság – ezeknek a szavaknak a 
jelentését elemezte a pedagógiai munka során.

Az ünnepélyes hangulatú tanévnyitó végén Dr. 
Ternyák Csaba egri érsek Szent Gellért díjakat adott 
át a kiemelkedő munkát végzett pedagógusoknak.

 Iskolákból Barta Judit igazgatóhelyettes 
aranyfokozatú Szent Gellért díjat kapott, a 
legrangosabb érseki elismerést.

Gratulálunk kitüntetéséhez és további ered-
ményes munkát kívánunk!

Dr. Radványiné Fodor Valéria
pedagógus

A Széchenyi Katolikus 
Középiskola 

tanárainak tanévnyitója 
a Bazilikában

Barta Judit igazgatóhelyettes a legrangosabb 
érseki elismerést, a Szent Gellért díjat vehette át D. A.
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A több mint öt évtizedes hagyo-
mányokkal rendelkező megle-
hetősen nagy, három művészeti 
ágat oktató iskola kiválását 
a megkérdezett célcsoportok 
egybehangzóan támogatták. Az 
önállósodás több szempontból is 
előnyös lehet az iskola számára, 
mondta Mozerné Horga Stefánia 
intézményvezető. Elsőként meg-
említette, hogy a kezdeti nehézsé-
gek leküzdése után adminisztrá-
ciós szempontból könnyebb lehet 
majd az ügyintézés.

– Ebbe a nagy, többcélú in-
tézménybe nehezen voltunk in-
tegrálhatók, hiszen az általános 
iskolai rendszerbe nem férünk 
bele. Egészen más a működé-
sünk jellege, a munkarendtől 
kezdve a strukturális felépítésen 
át az iskoláztatásig – emelte ki 
Mozerné Horga Stefánia.

Elmondta, a művészeti okta-
tás nem kötelező feladat, hiszen 
délutáni foglalkoztatásról van 
szó, teljesen más a tanmenetük 
is. Kiemelte, a profilkülön-
bözőségből adódó művészeti 
oktatásra vonatkozó speciális jel-
lemzők okán is, az önállósodott 
intézménynek könnyebb lehet 
a jövőben az adatszolgáltatás. 
További előny, hogy mostantól 
közvetlenül a fenntartóval, a 
Mezőkövesdi Tankerületi Köz-
ponttal lesznek kapcsolatban. 
Hozzátette, ez az év az átmenet, 
az átállás időszaka lesz, mely 
sok adminisztratív nehézséggel 
jár majd számukra, nagyon sok 
feladatot kell ellátniuk.

– Az év elején rengeteg a 
teendő, hiszen a KIR rendszert 
nekünk önállóan kell feltölteni, 
amit eddig az adatszolgáltatá-
sunk alapján a központi iskola 
végzett, a KRÉTA rendszer 
használata pedig ettől a tanévtől 
országos szinten mindenkinek, 
így a művészeti iskoláknak is 
kötelező. A KRÉTA AMI modul 
bevezetése, – ami munkánk 

megkönnyítése érdekében a 
művészeti iskolákra készült – 
még most különös nehézséget 
jelent. Bonyolult és szerteágazó 
a felépítése, a különböző egyéni 
és csoportos kötelező, kötelezően 
választható, illetve választható 
tantárgyak, azok időbeosztása 
és még számos, a közismereti 
iskolai rendszertől eltérő külön-
bözőség miatt.

Vélhetően ezért is csak 
augusztus végére készült el 
ennek kidolgozása, így egyelő-
re ismerkedik vele mindenki. 
Szeptember második harmadá-
ban terveznek országos fórumot 
tartani a fejlesztők az iskolák 
számára a kezelés és használat 
ismertetése céljából – hangsú-
lyozta az intézményvezető.

Kiemelte, az iskolában tanuló 
diákok száma nem változott, idén 
is 450 fő körül mozog a létszám, 
emellett továbbra is megvannak 
az iskola telephelyei is. Elmondta, 
hogy az általános iskolákkal 
együttműködési megállapodást 
kötöttek, így folytatják a helyszíni 
oktatást az egyes iskolákban. 
Hozzátette, a Szervezeti- és mű-
ködési szabályzat, a pedagógiai 
program és a házirend most már 
önálló, ezeket részletesen ki kell 
dolgozniuk.

Az intézményvezető el-
mondta, az oktatási struktú-
rában nem történt változás a 
korábbiakhoz képest, ugyanúgy 
12 évfolyamon tanítják a gyereke-
ket, két előképző, hat alapfokú és 
négy továbbképző évfolyam van.

FEJLESZTÉSEK Mozerné Horga 
Stefánia elmondta, jelentős 
eszközfejlesztések valósultak és 
valósulhatnak meg az iskolában.

– A magyar Kormány jóvol-
tából a Hangszercsere Program 
keretében ebben az évben is 
számítunk új hangszerekre. 
Tavaly többek között sikerült egy 
marimbát beszereznünk, amit 

már évek óta nagyon szerettünk 
volna, erre nagy szüksége volt az 
ütőtanszaknak. Ebben az évben 
a program kibővült lehetőséget 
kínál, ugyanis most már tanárok 
is kaphatnak hangszert, hiszen 
köztudott, hogy a ők nemcsak ta-
nítanak, hanem művésztanárok 
lévén, előadóként is gyakran fel-
lépnek – hangsúlyozta Mozerné 
Horga Stefánia.

Kiemelte a Hangszerfelújítási 
Program keretében idén is 
sok hangszert tudnak majd 
használható állapotba hozni és 
a gyerekek kezébe adni, míg a 
Pianínó Program révén is érke-
zett, valamint érkezni fog még új 
hangszer.

RENDEZVÉNYEK Ami a tanév-
ben tervezett rendezvényeket il-
leti, novemberben tartják majd 
meg a 17. Zeneiskolai Tanárok 
Megyei Kamarazene Fesztivál-
ját, amit 1984 óta rendeznek 
meg az iskolában.

– Ez egy sajátságos rendezvé-
nye az intézménynek és nagyra 
becsülendő, hogy a tanárok 
a zsűri elé állnak a tudásukat 
megmutatni, hogy nem csak 
tanítanak, hanem meg is méretik 
magukat, amit természetesen 
komoly gyakorlás előz meg. Újab-
ban divat az, hogy több iskolából 
összeáll egy-egy kamaracsoport, 
és együtt gyakorolnak azért, hogy 
rendezvényeken is fellépjenek, 
sőt olyanok is vannak, akik a me-
zőkövesdi fesztiválra alakultak és 
kezdtek el együtt koncertezni, sőt 
meg is maradtak azóta is – tette 
hozzá az intézményvezető.

Elmondta, megtartják a hagyo-
mányos rendezvényeket, például 
növendékhangversenyeket, a 
Karácsonyi Házimuzsikát, illetve 
a tavaszi jótékonysági gálát és a 
hangszerbemutatókat is, valamint 
az elmúlt évekhez hasonlóan 
Akkreditált Kiváló Tehetségpont-
ként tavasszal tehetségnapokat, 

tehetségprogramokat fognak 
szervezni. Kiemelte a bogácsi 
telephelyen a hagyományoknak 
megfelelően tavaszi jelmezes 
koncertet tartanak majd a bogácsi 
növendékek és szülők bevonásá-
val, s mivel a rendezvény immár 
az egész iskolát érinti és oly 
mértékben túllépett a hagyomá-
nyos koncertek keretein, hogy ez 
a nap idén először tanítás nélküli 
munkanap lesz.

Hozzátette, a zenei mellett 
a képzőművészeti és néptánc 
oktatásban résztvevő gyerekek 
is rengeteg szép eredménnyel 
öregbítik az iskola és a város 
hírnevét, ápolják, éltetik a 
matyó kultúrát és hagyományo-
kat, ahogy a művészeti iskola 
tantervében is hangsúlyozottan 
és kiemelten van jelen a matyó 
népművészeti területek oktatása.

ÉVNYITÓ Az iskola tanévnyitó 
ünnepségét szeptember 5-én tar-
tották meg a Közösségi Házban, 
ahol Mozerné Horga Stefánia, 
intézményvezető osztotta meg 
gondolatait. Köszöntőjében 
a zeneoktatás értékéről és 
fontosságáról beszélt, elmondta, 
az intézmény életében az eltelt 
évtizedekben történtek változá-
sok, de az a hivatástudat, amit 
kezdettől fogva képviselnek az is-
kolában, nem változott. Kiemelte, 
az intézményben 56 éve oktatnak 
zenét, míg táncot 21 éve, képző-
művészetet pedig 20 éve. Hoz-
zátette, az elmúlt évtizedek alatt 
számos diplomás művészt és 
művésztanárt nevelt ki az iskola, 
a képzősök is már szép számmal 
választották a művészeti pályát, 
a néptánc tagozat pedig méltón 
élteti a matyó hagyományokat.
Mozerné Horga Stefánia a 
köszöntő után egyebek mellett 
bemutatta az intézmény új pe-
dagógusait. Az évnyitót az iskola 
tanárainak kulturális műsora 
színesítette.

Önállósodott a Művészeti Iskola
Ötvenhatodik tanévét kezdte meg a Mezőkövesdi Alapokú Művészeti Iskola szeptember-

ben. Az oktatási intézmény 14 év után újra önálló iskolaként működik.

Bódi Krisztián
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MOZAIK

William Shakespeare az angol nyelvű drámaírás egyik 
kiemelkedő alakja, színműveit folyamatosan játsszák a világ 
színpadain. A drámaíró, költő, színész 1564-ben született 
Stratfordban, jómódú család gyermekeként. Török Ferenc 
klubvezető elmondta, hogy életéről meglehetősen kevés hite-
les dokumentum maradt fent, annyi bizonyos, hogy színészi, 
írói karrierje 1585 és 1592 között kezdődött Londonban, majd 
résztulajdonosa lett a Lordkamarás Emberei nevű színtársu-
latnak, amelyet 1603-tól Királyi Társulatnak neveztek el. A 
fellelhető dokumentumok szerint Shakespeare londoni tevé-
kenysége alatt elegendő pénzt gyűjtött ahhoz, hogy az angol 
fővárosban és Stratfordban is vásároljon egy-egy házat. 1611 
körül visszavonult Stratfordba és 1616. április 23-án hunyt el.

Körülbelül 150 évvel halála után kételyek merültek fel 
munkáinak szerzői hitelessége körül, amelyek mind a mai 
napig fennállnak, annak ellenére, hogy az akadémiai körök 
elutasítják az alternatív elméleteket.

MUNKÁSSÁG Ami az írói munkásságát illeti, az alkotásai 
1588 és 1616 között születtek, egyes darabokat már 1592-ben 
színre vittek Londonban. 1599-ben megépült a Globe színház, 
Shakespeare több színdarabját, köztük a Hamletet, a Lear 
királyt és az Othellót is a Globe számára írta. Írói pályáját 
négy periódusra osztják, 1590-ig főként komédiákat és törté-
nelmi darabokat írt. A második periódus a Rómeó és Júliával 
kezdődik 1595-ben és a Julius Ceasarral fejeződött be négy 
évvel később. 1600 és 1608 között főként tragédiákat írt, míg a 
következő öt évben elsősorban tragikomédiákat alkotott. 

Török Ferenc klubvezető emellett a Shakespeare-rej-
tély rejtelmeibe is elkalauzolta a jelenlévőket, valamint 
részletesebben is szó esett a legismertebb alkotásairól és a 
reneszánsz színház felépítéséről is.

Shakespeare életét és munkásságát vették górcső alá 
az Irodalmi Kávéház Klub tagjai, a szervezet szeptember 4-ei 

összejövetelén a Közösségi Házban.

Ismerkedés 
Shakespeare-rel

A több mint száz lelkes résztvevőt a házigazda Jordán Marcsi és oktatótársai – 
Kaló Annamária, Ferenczi Gabriella, László Tünde, Orbán Péter, valamint Sárváry 
Dávid és Márió (Zumba Twins) – várták a Városi Sportcsarnokban egy pörgős, 
izzasztó délutánra szeptember elsején. Különböző koreográfiákra és vérpezsdítő 
zenékre mozoghattak a zumbások, akik a helyszínen ízelítőt is kaphattak a 
Capoiera Aerobic fitneszprogramból Perger Évának köszönhetően, aki alaposan 
megmozgatta a társaság izmait edzésprogramjával. 

Zumbaparty – mozgolódós délután

Immár 7. alkalommal zumbázhattak a mozogni vágyók 
Jordán Marcsival és oktatótársaival a Nyárvégi Zumba 

Fergetegparty keretében. 

A labdarúgók a Taktaharkány ellen, hazai környezetben 
léptek pályára a 2019-2020-as szezon első találkozóján. Az 
előző bajnokság alapján együttesünk számított a mér-
kőzés esélyesének, csapatunk ugyanis tavaly a 4. míg a 
taktaharkányiak a 7. helyen végeztek a pontvadászatban. 
Ennek megfelelően labdarúgóink játszottak fölényben, de 
gólt szerezni hosszú ideig nem sikerült. A jég az első félidő 
hajrájában tört meg, amikor is egy perc alatt két kövesdi 
találat született Varga Katinka és Tóth Renáta révén. A 
második félidő igazi örömjátékot hozott, sorra érkeztek 
a mezőkövesdi gólok, így csapatunk magabiztos, tízgólos 
győzelemmel zárta az első bajnoki mérkőzését. A találko-
zón Varga Katinka 4, Klauzsovics Dorina 3, Tóth Renáta 
2, míg Duchony Katalin 1 gólt szerzett.

A Mezőkövesd a Sajóvámos vendégeként Varga Katin-
ka mesterhármasával 3-0-ás győzelmet aratott a 2. for-
dulóban szeptember 15-én. A kövesdiek a Sajószentpéter 
ellen 2-2-es döntetlent játszottak szeptember 21-én hazai 
pályán, csapatunk góljai Varga Katinka és Molnár Vivien 
nevéhez fűződnek. A csapat három fordulót követően a 
3. helyen áll a tabellán 7 ponttal. Együttesünk legköze-
lebb szeptember 29-én, vasárnap 11 órakor a Kurityán 
ellen itthon, a Városi Stadion kis műfüves pályáján 
játszik bajnoki mérkőzést.

Fölényes, 10-0-ás győzelemmel kezdte meg szereplését a 
Mezőkövesd Zsóry felnőtt női csapata a Borsod-Abaúj-Zemplén 

megyei kispályás labdarúgó bajnokságban szeptember 7-én.

Magabiztos siker

A MÁSrOcK 
zenekar lépett 
fel városunkban 
augusztus 30-án. 
A mezőkövesdi 
rockegyüttes 
remek hangulatú, 
egyórás műsorá-
ban saját dalok, 
valamint ismert 
hazai és külföldi 
előadók slágerei 
csendültek fel a 
Városi Zeneiskola 
hangversenyter-
mében.

Más koncert

D.Anett

bokri

B. Krisztián

B. K.
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Az alábbi telefonszámok Miskolcon, egy köz-
ponti diszpécser-központban csörögnek, ezért 
arra kérnek mindenkit, hogy telefonhívásukat 
azzal kezdjék, honnan, milyen településről 
telefonálnak. 

Orvosi ügyelet: 06-46/477-104
Mentő: 104 

Tűzoltóság: 105 
Rendőrség: 107 

Általános segélyhívó: 112

Közérdekű 
telefonszámok 

PALETTA

SZENT LÁSZLÓ EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/313-225 
Facebook:  Mezőkövesdi Szent László Plébánia
www.szentlaszlo-mezokovesd.hu
Szentmisék:
Hétfőtől csütörtökig: 6 óra 30, 7 óra
Pénteken és szombaton: 6 óra 30, 
7 óra, 19 óra 
Vasárnap: 7, 9, 11 és 19 óra
Október 1-jétől az esti szentmisék 
17 órakor kezdődnek.
Minden második vasárnap 15 óra 30: „Simogató 
kéz”– sérült, fogyatékos gyermekek foglalkozása
Minden első pénteken 11 óra: szentmise 
a Mátyás király úti Idősek Otthonában
Minden első pénteken 10 óra: szentmise 
a Bogácsi úti Idősek Otthonában
A Szent Család énekkar (ifjúsági) 
minden pénteken 18–20 óráig próbát tart 
a Szent László Plébánián. Minden hónap 
utolsó vasárnapján liturgikus szolgálat 
a Szent László templomban, a 9 órás 
szentmisén.
Minden szerdán 18 órától bibliaóra
Minden pénteken 18 órától ifjúsági hittan
Szent László Kórus: szombatonként és/
vagy vasárnap kóruspróba 
Minden hónap második vasárnapján és 
ünnepek alkalmával: liturgikus szolgálat
Információ és elérhetőség: www.
facebook.com/kamarakorus.szentlaszlo

REFORMÁTUS EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/339-018
Vasárnaponként 11 órától: istentisztelet, 
ugyanekkor gyermek-istentisztelet
Minden hónap első és harmadik szerdáján 
17 órakor istentisztelet a Reuma kórházban
További információk 
a www.refegervolgy.com/mezokovesd oldalon.

JÉZUS SZÍVE EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/500-501
Szentmisék:
Hétköznap: 7 és 18 óra
Vasárnap: 7, 9 és 18 óra
Minden hónap 13-án 12 óra: engesztelő 
szentmise
Minden hónap második és negyedik 
csütörtök, 15 óra 30: 
szentmise a reumakórházban
Minden második kedden 18 óra 30: 
felnőtt katekézis (Bibliaóra)
Minden szerdán 18 óra 30: 
kóruspróba a Vegyeskar számára 
Minden csütörtökön 18 óra 30: 
kóruspróba a Férfikar számára
Minden pénteken 19.15-től: 
ifjúsági hittan
Minden hónap második péntekjén 
18.30-tól: házasok hittanja 
Minden hónap utolsó csütörtök: 
Szent Mónika kör

EGRI GÖRÖGKATOLIKUS 
SZERVEZŐLELKÉSZSÉG
Elérhetőség: 06-30/296-8844
A hétköznapi ünnepek időpontjai és 
további információk a www.egriparochia.
hu oldalon. Szent Liturgia a mezőkövesdi 
görögkatolikus kápolnában (Gaál István u. 
1., a Közösségi Ház mögött):  
 október 26-án szombaton, 10 órakor, 
mely egyben a kápolna búcsúja is lesz.

Gyógyszertárak 
ügyeleti-készenléti 

rendje 

szeptember 22–28-ig
FORRÁS Gyógyszertár
(Mátyás király u. 75.) 

szeptember 29 – október 5-ig
SZENT LÁSZLÓ Gyógyszertár

(Mátyás király u. 108.)
október 6–12-ig

ÜDVÖZÍTŐ Gyógyszertár
(Szent László tér 2.)

Fogászati 
ügyelet

szombatonként 8–13 óráig
szeptember 28.

Dr. Roszkos László, Gróf Zichy J. u. 10/a
október 5.

Dr. Heéger László, Bajcsy-Zsilinszky u. 2.
október 12.

Dr. Kiss Ferenc, Kossuth u. 1.

A gyógyszertárak nyitvatartása:

Hétköznap

Forrás 730 – 1900

Glória 800 – 1200, 1400 – 1800

Szent László 800 – 1630  (péntek: 800 – 1400)

Üdvözítő 800 – 1630

PatikaPlus 800 – 2000

Szombat

Forrás 800–1200

Glória zárva

Szent László
Ügyeletes héten: 800–1300

Üdvözítő

PatikaPlus 800 – 2000

Vasárnap
PatikaPlus 800 – 1800

Forrás, Glória, Szent 
László, Üdvözítő zárva

Ünnepnap Minden gyógyszertár ZÁRVA, 
csak ügyeleti-készenléti szolgálat!

Harangszó

Anyakönyvi 
Hírek 

Városunkban szeptember 2. és 15. között 
12 házasságkötést és 7 halálesetet anyakönyvez-
tek. Az alábbiak, illetve hozzátartozóik járultak 
hozzá a nevek közléséhez.

Házasságkötés:
Osztolyka Péter – Sipeki Zsuzsanna

Vona Norbert – Kósa Nikolett
Takács Balázs – Hindulák Fanni
Kis Róbert – Gomány Boglárka
Nagy Imre – Murányi Renáta

Pap János – Csáki Irén
Nyeste Zoltán – Zummer Ibolya
Lakatos Gergő – Domján Réka

Molnár Szabolcs – Varga Renáta
Nyeste László – Somodi Edit

Haláleset:
Pólik Istvánné 94 éves,
Nagy Józsefné 74 éves,
Aranyosi Dezső 68 éves

mezőkövesdi lakos.

Meghívó
Szeptember 30-án hétfőn 

17.30 órakor 
a Zene Világnapja alkalmából 
tanári hangversenyt tartunk 

az Alapfokú 
Művészeti Iskolában.

Minden érdeklődőt 
szeretettel várunk!

A vezetőség



Mezőkövesdi Újság 2019/19            13

PALETTA

Életmódváltó Hetek programjai
szeptember 27. péntek 
15.30-tól Kerékpártúra Cserépfaluba a Kósik pincéhez, borkóstolás, 
majd 1 órás Szafari buszozás. Gyülekező az Ódor Kerékvár előtt
szeptember 28. szombat
14 órától BMX kerékpár bemutató a Skate parkban, a Kőképnél
18 órától A sejtjeink öregednek. Tehetünk ellene? Tehetünk ellene! – 
címmel Szabó Judit életmódtanácsadó előadása a Kispipa étteremben
szeptember 29. vasárnap
Tátra-túra – Hernád áttörés túra
szeptember 30. hétfő
10–16 óráig Teljesítményfüzetek leadása a Progressiobt Kft.-nél, Gróf 
Zichy J. u. 17., vagy 17–17.45-ig a Közösségi Ház Ifjúsági termében
18 órától Életmódváltó Hetek zárás, tombolasorsolás a Közösségi Házban

szeptember 27-28. péntek-szombat
VII. Matyó Őszi Zöldség-Gyümölcs Kiállítás a Rendezvények Házában

szeptember 29. vasárnap
11–17 óráig Mega Játszóház a Városi Sportcsarnokban

október 3. csütörtök
Idősek Napja a Városi Sportcsarnokban: 
9–13 óráig egészségügyi szűrővizsgálatok, 11 órától Kállai Bori 
érdemes művész és Bozsó József színművész nóta-operett műsora, 
utána hálaadó szentmise a Jézus Szíve templomban

október 10. csütörtök
15 órától „Habos rózsák álmodója” című kiállítás megnyitója 
Kovács Szabolcs, bútorfestő népi iparművész, a Népművészet 
Mestere önálló kiállításának 30 éves jubileuma alkalmából a Matyó 
Múzeumban. A kiállítás megtekinthető december 31-ig.

szeptember 28. szombat
17 órától Mezőkövesd Zsóry FC – Budapest Honvéd NB I-es 
férfi labdarúgó-mérkőzés a Városi Stadionban

szeptember 28. szombat
19 órától Mezőkövesdi KC – FTC-HungaroControl NB I-es 
férfi kézilabda-mérkőzés a Városi Sportcsarnokban

október 12. szombat
18 órától Mezőkövesdi KC – Sport36-Komló NB I-es férfi 
kézilabda-mérkőzés a Városi Sportcsarnokban

Hívogató

Köszönetnyilvánítás
Hálás szívvel mondok köszönetet mindazoknak, akik segítségemre voltak abban, 
hogy a 21. Országos Mezőgazdasági Gépésztalálkozó megnyitó ünnepsége 
rangjához méltó színvonalon zajlott le.

Akik nélkül ez nem jöhetett volna létre: a Matyóföldi Alkotók és Művészetpár-
tolók Egyesülete, a Mezőgazdasági Gépmúzeumért Kh. Alapítvány kuratóriuma, a 
Közösségi Ház munkatársai, a Városi Könyvtár dolgozói, a Matyó Népművészeti 
Egyesület táncosai, Dr. Hajdu András, a MASZK Társulat szereplői és segítői, a 
MÁSrOcK Együttes résztvevői, és végül, de nem utolsó sorban Nagy Csaba tároga-
tóművész, aki csodálatos játékával elvarázsolta a közönséget. Köszönöm!

K. Dudás Mária (MAME)

Idén első alkalommal csatlakozott a Mezőkövesdi Rendőrkapitányság a már 
több éve megtartásra kerülő „Hetvenkedő Hatvanasok” programsorozathoz. 

Augusztus elején érkezett a felhívás, mely szerint a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Rendőr-főkapitányság e programsorozat keretén belül 
2019. augusztus 30-án „Kulcs a Biztonsághoz” elnevezéssel versenyt 
szervez a megye nyugdíjasai részére. A program elsődleges célja, hogy 
az idős személyek a legfontosabb jellemző veszélyhelyzetek kapcsán 
olyan válaszokat, ajánlásokat kapjanak, melyek betartásával, jó eséllyel 
elkerülhetik azokat. A megyei versenyre minden borsodi rendőrka-
pitányságról egy 4 fős 60 év felettiekből álló csapatot vártak, ezért a 
Mezőkövesdi Rendőrkapitányság munkatársai felvették a kapcsolatot a 
városban működő nyugdíjas klubok vezetőivel. 

Gánóczy Zoltánné, a Mezőkövesdi Nyugdíjas Pedagógus Klub vezetője lel-
kesen fogadta a felkérést, s a felkészülést elősegítő anyag áttanulmányozása 
során már a versenyzők kilétére is javaslatot tett. Mindössze két nap kellett, 
és készen állt a kis csapat a számukra új „bevetésre”. A megyei versenyen 
egyben egy „Prevenciós Poszter Párbaj” is zajlott, melyre a csapatok olyan 
papír alapú A2 méretű plakáttal neveztek, ami célzottan az idősebb korosz-
tály figyelmét hívta fel az interneten rájuk leselkedő veszélyekre. 

A Mezőkövesdi Rendőrkapitányság bűnmegelőzési előadói segítették a 
csapat felkészülését, de az oroszlánrész rájuk maradt. A rendőrfőkapitányság 
épületében a csapatok fogadását követően 09.00 órakor megkezdődött a 
verseny, melyen tíz rendőrkapitányság képviseltette magát. 

A résztvevők: 
– bűnmegelőzési témájú keresztrejtvényt töltöttek ki, 
– képek közötti különbségeket kerestek, 
– video alapján megfigyelőképességüket igénybe vevő kérdésekre válaszoltak, 
– biztonságtechnikai eszközök felismerésében vettek részt,
– régi filmek hanglejátszása alapján végeztek személy, ill. filmcímre 
vonatkozó felismerést,
– internetbiztonsággal kapcsolatos kérdésekben mérték össze tudásukat,
– üvegpohárról ujjnyomat rögzítést hajtottak végre.

A jó hangulatban telt, sikeres délelőtti versengést követően a szervezők 
ebédre invitálták a lelkes csapattagokat a rendőrfőkapitányság éttermében. 

A Mezőkövesdi Rendőrkapitányság csapata a játékos formában lezaj-
ló versenyben az V. helyen végzett, igencsak szoros ponthatárokkal. 

Csapattagok:  
– Gál Imréné nyugdíjas szakközépiskolai műszaki tanár,
– Gergely Klára, a mezőkövesdi Mező Ferenc Általános Iskola nyugdíjas pedagógusa,
– Szolnoki Tiborné, a miskolci Herman Ottó Múzeum nyugállományban 
lévő dolgozója,
– Tóthné Szuromi Irén nyugdíjas óvodavezető Bogács.

Mint első résztvevők egy ilyen megmérettetésen, nagyon szépen helyt 
álltak olyanok között, akik már összeszokott csapatként érkeztek. Becsü-
lettel készültek, saját maguk készítette poszterrel külső segítség nélkül, 
akikre a Mezőkövesdi Rendőrkapitányság vezetése büszke, és köszöni 
azt a lelkes hozzáállást, amit nyújtottak. Megcsillogtatták szellemi erejü-
ket, melyre a jövőben is számítunk!

Úgy érezzük, hogy a megszerzett tapasztalataikat megosztva a 
mezőkövesdi Nyugdíjas Pedagógus Klub tagjaival és más időskorú 
személyekkel közelebb kerülhetünk egymáshoz, s bízunk benne, hogy e 
korosztály bátrabban él a megelőzés lehetőségeivel! 

Mezőkövesdi Rendőrkapitányság (J.)

Megyei bűnmegelőzési verseny a Mezőkövesdi 
Nyugdíjas Pedagógus Klub tagjai részvételével

Stopper
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SPORTKALAUZ

Kisvárda Master Good 
– Mezőkövesd Zsóry FC 1-2 (0-1)
A szeptember 14-ei bajnoki találkozó 
egyperces gyászszünettel kezdődött 
Kiss Vilmosnak, csapatunk lelkes szur-
kolójának és támogatójának a tisztele-
tére. Együttesünk kezdte aktívabban a 
bajnoki mérkőzést és ennek már a 12. 
percben meglett az eredménye; Cseri 
lapos szögletére Zivzivadze érkezett jó 
ütemben, a támadó 6 méterről a jobb 
alsó sarokba helyezett. A gól után a ha-
zaiak kezdeményeztek többet és a 18. 
percben közel jártak az egyenlítéshez, 
a menteni igyekvő Silye combjáról a 
kapufára pattant a labda. A 34. percben 
a túloldalon Zivzivadze lövését Felipe 
nagy bravúrral védte, majd Melnik 
tisztázott a gólvonal elől. A feszült 
hangulatú játékrész lefújása után 
dulakodás alakult ki a pályán, melynek 
következményeként a játékvezető 
a hazaiak közül Tsoukalas-nak, míg 
csapatunkból Karnitsky-nek mutatta fel 
a piros lapot.

Fordulás után remekül kezdtek a 
szabolcsiak, Protic beadását Tischler 
fejelte közelről a hálóba a 48. perc-
ben. A bekapott gól után átvette az 
irányítást együttesünk és a 63. percben 
ismét sikerült megszerezni a vezetést. 
Vajda nagyszerű kiugratását követően 
Zivzivadze szépen fordult le a védőjéről, 
lövésébe ugyan beleért Felipe, de a 
labda a hálóban kötött ki. A 71. percben 
Vajda indítását követően Zivzivadze tört 

kapura, azonban Felipe nagy bravúrral 
kivédte a csatár emelését. A 75. percben 
Tischler bólintott, Szappanos a kapufa 
segítségével hárította a léc alá tartó fejest, 
majd a hajrában Berecz villant kétszer, de 
újabb gól nem született a lefújásig.

– Azt gondolom, hogy ezen a mérkő-
zésen is nagyon stabil, kiegyensúlyozott 
teljesítményt nyújtottunk. Igaz, a végered-
mény szoros lett, de több lehetőségünk 
is volt arra, hogy hamarabb eldöntsük a 
mérkőzést. Természetesen így is nagyon 
büszkék vagyunk a játékosokra és ma-
gunkra – mondta Kuttor Attila vezetőedző.

Csapatunk a hatodik fordulóban 
megszerezte 5. győzelmét, így 15 
ponttal áll a bajnokságban és 3 pontos 
hátrányban követi a listavezető MOL 
Fehérvár FC együttesét. A dobogó 
harmadik fokát a Ferencváros foglalja 
el 12 egységgel. Labdarúgóink legköze-
lebb szeptember 28-án, szombaton 17 
órakor a Budapest Honvédot fogadják 
a Városi Stadionban, majd október 
5-én, szombaton 14 óra 30-tól az Újpest 
FC vendégeként lépnek pályára.

MAGYAR KUPA 6-0-ás győzelmet aratott 
együttesünk az NB III-as Hévíz SK vendé-
geként a Magyar Kupa országos főtáb-
lájának első fordulójában. A szeptember 
21-én lejátszott találkozón  Sajbán Máté 
mesterhármast ért el, mellette Bertus, 
Nesterov és Takács talált a kapuba. A so-
rozat 2. fordulójának hivatalos játéknapja 
október 30-a lesz.

A hagyományteremtő szándékkal életre hívott rendezvény a tavalyi évhez ha-
sonlóan stadiontúrával kezdődött szeptember 6-án. A résztvevők László István, a 
Mezőkövesd Zsóry utánpótlás technikai igazgatójának vezetésével ismerhették 
meg a létesítményt. Az érdeklődők megtekinthették a vendég, valamint a hazai 
öltözőt, leülhettek a kispadokra és a sajtóhelyiséget is megismerhették. A 11-es 
rúgóversenyen a jelentkezők két csoportban lőhették a büntetőket a klub után-
pótlásában pallérozódó kapusoknak a nagy műfüves pályán. A legjobb rúgók a 
verseny után értékes ajándékokat vehettek át a sajtóhelyiségben.

BESZÉLGETÉS A folytatásban Tóth Lászlóval, a Mezőkövesd Zsóry FC szakmai 
igazgatójával, valamint a felnőtt csapat két játékosával, Alexander Karnitsky-val 
és Takács Tamással beszélgethettek a jelenlévők. A kötetlen beszélgetés kere-
tében Tóth László egyebek mellett a klub átigazolás politikájáról, a bajnokság 
lehetséges végkimeneteléről beszélt, míg a játékosok egyebek mellett a csapat-
nál szerzett első benyomásaikról és a bajnokság színvonaláról osztották meg 
gondolataikat, Karnitsky a magyar és a fehérorosz élvonalat is összehasonlította.

A jó hangulatú eszmecserét követően Kvíz játékkal folytatódott a program, 
melynek keretében a klubhoz kapcsolódó kérdésekre kellett válaszolniuk a 
szurkolóknak. A totó kitöltése után holtverseny alakult ki a harmadik, valamint 
az első helyért is. A dobogósok értékes nyereményekkel gazdagodtak.

BAJNOKI MECCSEK Két utánpótlás bajnoki mérkőzést is rendeztek a program 
keretében. A Magyar Labdarúgó Szövetség U-14-es II. osztályú bajnokság 
Északi csoportjának 2. fordulójában a Mezőkövesd Zsóry FC korosztályos 
csapata 4-0-ás sikert ért el a MVSC-Miskolc ellen. Az egy évvel idősebbek 
találkozóján kiütéses, 11-0-ás mezőkövesdi győzelem született.

Stadiontúrával, tizenegyesrúgó-versennyel, kötetlen beszél-
getéssel, valamint utánpótlás bajnoki mérkőzéssel is várták a 

szurkolókat a Városi Stadionban, a 2. alkalommal megrendezett 
Futball Éjszakája elnevezésű rendezvénysorozaton.

A Futball Éjszakája
Ötödik győzelmét aratta a Mezőkövesd Zsóry FC az OTP Bank 

Ligában, Kuttor Attila együttese a Kisvárda vendégeként ért el 
egygólos sikert. Csapatunk a győzelemnek köszönhetően őrzi 2. 

helyét a tabellán 6 fordulót követően.

Egygólos győzelem

Együttesünket a másodosztályú Balmazújvárosi KK 23-20-ra győzte le 
szeptember 16-án a hajdúsági városban. A sorozatban csak magyar állampol-
gárságú játékosok léphetnek pályára, így Buday Dániel vezetőedző ezúttal nem 
számíthatott az idegenlégiósokra. A találkozón a hazaiak közül Tóth Károly Attila 
és Teleki Levente 4-4 találattal, míg a Mezőkövesdből Szöllősi 5 góllal bizonyult 
a legeredményesebbnek. Az MKC legközelebb szeptember 28-án, szombaton 
19 órakor lép pályára a K&H Férfi Kézilabda Ligában, amikor is az FTC-
HungaroControl érkezik majd városunkba. Csapatunk október 5-én, szombaton 
18 órakor a MOL-Pick Szeged vendégeként játszik bajnoki mérkőzést.

Pont nélküli rajt
Vereséggel kezdte meg szereplését a Mezőkövesdi KC 

felnőtt csapata a Liga Kupában. 

A Mezőkövesd Zsóry idegenben továbbra is 100%-os az idényben
(Fotó: Mezőkövesd Zsóry)

Bódi Krisztián bokri

bokri
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